
                                                                                                                            Kadencja 2010-2014 

PROTOKÓŁ  nr XXIII/11 

z  XXIII Sesji Rady Gminy Ełk odbytej 25 listopada 2011 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Ełk  

 

Przewodniczący Rady Gminy Ełk Dariusz Kordyś o godz. 12:00 otworzyła sesję, 
powitał wszystkich zebranych. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 
14 radnych – co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowiło 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. [lista obecności zał. 
nr 1] 
 
Ponadto udział w sesji wzięli:  

� Wójt Gminy Ełk – Antoni Polkowski, 
� Sekretarz – Ireneusz Gorlo,  

� Skarbnik – Janina Słomkowska. 

 
oraz 32 sołtysów z terenu Gminy Ełk. [zał. nr 2] 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XX, XXI, XXII sesji Rady Gminy. 

4. Informacja o międzysesyjnej działalności Wójta. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchylenia uchwały nr XIV/84/2011 z dnia 31 maja 2011 r.  w sprawie 

powierzenia Gminie Miasto Ełk zadania w zakresie udzielania porad 

mieszkańcom Gminy Ełk w Punkcie Konsultacyjnym Dla Osób 

Uzależnionych od Narkotyków i ich rodzin prowadzonym w ramach 

Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2009-2012. 

2) przyjęcia „Programu współpracy samorządu Gminy Ełk z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2012 rok”. 

3) nadania nazwy ulicy w części wsi Mrozy Wielkie, Gmina Ełk.  

4) zmian w budżecie gminy Ełk na lata 2011 r. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 
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Do pkt. 2 
Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych lub gości 
chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej wymienionym porządku 
obrad. Wójt Gminy Ełk wniósł o: 
 
Dodać do porządku uchwałę w sprawie: 
1) nadania nazwy ulicy w części wsi Woszczele, gmina Ełk. 
2) uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 
Gminy Ełk na lata 2012-2016”. 
3) zwolnienia od podatku od środków transportowych. 
Przewodniczący Rady poddał nowy porządek pod głosowanie. 
 
Głosowanie nad porządkiem obrad ze zmianami: 
 
za     14 
przeciw    0 
wstrzymało się   0 
 
Radni jednomyślnie przyj ęli zmieniony porządek obrad. 
    

Do pkt. 3 
Przyjęcie protokołów z XX, XXI i XXII sesji.  

 

Przewodniczący Rady poinformowała radnych, że wyłożony do wglądu były protokół           
z XX, XXI i XXII  sesji. Zapytał czy są uwagi do przedstawionego protokołu. Radny 
Stanisław Łojewski poprosił o dokonaniu zapisu w protokole z XXI Sesji, 
polegającego na podaniu nazwisk radnych, którzy głosowali „przeciw” przy 
uchwalaniu uchwały odnośnie stawki podatku rolnego. Nikt z obecnych radnych nie 
wniósł sprzeciwu co do zgłoszonego zapisu. Nazwiska radnych zostały umieszczone     
w protokole nr XXI/11 z dnia 2 listopada 2011 r. 
W związku z brakiem innych wniosków Przewodniczący Rady poddał protokoły pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie nad przyjęciem protokołów z XX, XXI i XXII sesji Rady Gminy. 
 
za     14 
przeciw    0 
wstrzymało się   0 
 
Protokoły zostały przyjęte. 
  
Do pkt. 4 
Informacja z międzysesyjnej działalności Wójta. 
 

Wójt Gminy Ełk Antoni Polkowski poinformował zebranych, o najważniejszych 
wydarzeniach w jakich wziął udział w listopadzie 2011 r. Szczegółowe sprawozdanie 
z poszczególnych stanowisk zostało dołączone do protokołu. [zał. nr 3]. 
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Do pkt. 5 
Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Uchwała w sprawie uchylenia uchwały nr XIV/84/2011 z dnia 31 maja 2011 r.  w 
sprawie powierzenia Gminie Miasto Ełk zadania w zakresie udzielania porad 
mieszkańcom Gminy Ełk w Punkcie Konsultacyjnym Dla Osób Uzależnionych 
od Narkotyków i ich rodzin prowadzonym w ramach Miejskiego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2009-2012. [zał. nr 4] 
 
Uchwała była omawiana na posiedzeniu połączonych Komisji Rady Gminy Ełk                  
w dniu 16 listopada 2011 r. Otrzymała pozytywną opinię. 
Przewodniczący Rady Dariusz Kordyś zapytał, czy ktoś spośród zebranych ma 
pytania, uwagi odnośnie przedstawionej uchwały. W wyniku braku uwag, 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały  
 
za     14 
przeciw    0 
wstrzymało się   0 
 

Uchwała  Nr XXIII/163/2011 została podjęta. 

* * * 

2) Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu współpracy samorządu Gminy Ełk z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2012 rok”. [zał. nr 5] 
 
Uchwała była omawiana na posiedzeniu połączonych Komisji Rady Gminy Ełk                  
w dniu 16 listopada 2011 r. Otrzymała pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Dariusz Kordyś zapytał, czy ktoś spośród zebranych ma 
pytania, uwagi odnośnie przedstawionej uchwały. W wyniku braku uwag, 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały  
 
za     14 
przeciw    0 
wstrzymało się   0 
 

Uchwała  Nr XXIII/164/2011 została podjęta. 

* * * 

3) Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w części wsi Mrozy Wielkie, gmina Ełk 
[zał. nr 6] 
 
Uchwała była omawiana na posiedzeniu połączonych Komisji Rady Gminy Ełk             
w dniu 19 września 2011 r. Otrzymała pozytywną opinię. Ulica będą nosiły nazwę 
„Księżycowa”. 
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Przewodniczący Rady Dariusz Kordyś zapytał, czy ktoś spośród zebranych ma 
pytania, uwagi odnośnie przedstawionej uchwały. W wyniku braku uwag, 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały  
 
za     14 
przeciw    0 
wstrzymało się   0 
 

Uchwała  Nr XXIII/165/2011 została podjęta. 

* * * 

4) Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Ełk na 2011.  [zał. nr 7] 
 
Treść uchwały omówiła Skarbnik Janina Słomkowska.  
 
Zmiana w planie dochodów  polega na zmniejszeniu  planu dochodów o  kwotę (per-saldo) 
1 946,00 zł, z tego: 
-  zwiększeniu planu dochodów bieżących o  39 119,00 zł,  
w tym: dotacja na zadania zlecone  500,00 zł, 
             dotacja na zadania własne 4 789,00 zł, 
             dotacja na realizację porozumień z organami administracji rządowej 8 700,00 zł, 
             dotacja na realizację projektu „Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania 
uczniów klas   
             I-III szkół podstawowych (POKL)  1 480,00 zł, 
             środki pozyskane z innych źródeł (nauka języka angielskiego) 23 650,00 zł, 
             dochody własne 490,00 zł, 
- zmniejszeniu planu  dochodów bieżących o  41 065,00 zł, z tego: 
            dotacja na zadania własne  20 395,00 zł, 
            dotacja na zadania zlecone 1 170,00 zł,  
            dochody własne 19 500,00 zł. 
Plan dochodów po zmianie wynosi  35 736 596,73 zł, z tego: dochody bieżące  30 585 000,39 
zł, dochody majątkowe – 5 151 596,34 zł. 
Wydatki bieżące ulegają zmniejszeniu  o kwotę  (per-saldo)  11 946,00 zł,   wydatki  
inwestycyjne ulegają zwiększeniu o 10 000,00 zł. 
Plan wydatków ulega zmniejszeniu (per-saldo) o kwotę 1 946,00 zł i wynosi po zmianach 
37 097 894,56 zł, z tego: wydatki  bieżące 30 936 298,22 zł, wydatki majątkowe 6 161 596,34 
zł, w tym inwestycyjne  4 340 177,34 zł. 
Planowany deficyt budżetowy wynosi  1361 297,83 zł i zostanie pokryty: 
-  przychodami z emisji obligacji komunalnych w wysokości  1 000 000 zł,  
- wolnymi środkami pochodzącymi z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, 
kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w wysokości 361 297,83 zł. 
Planowane wydatki bieżące nie przekraczają kwoty planowanych dochodów bieżących 
powiększonych o wolne środki, zgodnie z art. 242 ustawy o finansach publicznych. 
 
Przewodniczący Rady Dariusz Kordyś zapytał, czy ktoś spośród zebranych ma 
pytania, uwagi odnośnie przedstawionej uchwały. W wyniku braku uwag, 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały  
 
za     14 
przeciw    0 
wstrzymało się   0 
 

Uchwała  Nr XXIII/168/2011 została podjęta. 

* * * 

5) Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w części wsi Woszczele, gmina Ełk. [zał. 
nr 8] 
 
Treść uchwały omówił Wójt. Mieszkańcy wystąpili z wnioskiem o nadanie nazwy 
ulicy „Królów Polskich”. 

Przewodniczący Rady Dariusz Kordyś zapytał, czy ktoś spośród zebranych ma 
pytania, uwagi odnośnie przedstawionej uchwały. W wyniku braku uwag, 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały  
 
za             14 
przeciw    0 
wstrzymało się   0 
 

Uchwała  Nr XXIII/166/2011 została podjęta. 

* * * 

6)  Uchwała w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ełk na lata 2012-2016”. [zał. nr 9] 
 
Treść uchwały omówił Wójt. Został opracowany Wieloletni Program Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ełk. Program przedstawia reguluje ogólne zasady 
gospodarowania zasobem mieszkaniowym, określa wielkość zasobu mieszkaniowego, 
prognozy dotyczące stanu technicznego, analiza potrzeb mieszkańców, planowa 
sprzedaż, źródła finansowania. 
Przewodniczący Rady Dariusz Kordyś zapytał, czy ktoś spośród zebranych ma 
pytania, uwagi odnośnie przedstawionej uchwały. W wyniku braku uwag, 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały  
 
za   13 
przeciw    1 
wstrzymało się   0 
 

Uchwała  Nr XXIII/167/2011 została podjęta. 

* * * 
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7) Uchwała w sprawie zwolnienia od podatku od środków transportowych. [zał. nr 

10] 

Zmiany omówiła Skarbnik Janina Słomkowska. Zwalnia się od podatku od środków 
transportowych środki transportowe przeznaczone na potrzeby jednostek ochrony 
przeciwpożarowej. W starej uchwale z 2003 r. ulgi przyznane były autobusowi 
szkolnemu. 
Przewodniczący Rady Dariusz Kordyś zapytał, czy ktoś spośród zebranych ma 
pytania, uwagi odnośnie przedstawionej uchwały. W wyniku braku uwag, 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały  
 
za   14 
przeciw    0 
wstrzymało się   0 
 

Uchwała  Nr XXIII/169/2011 została podjęta. 

Do pkt. 6 
Interpelacje i zapytania radnych.     
     
Radny Mirosław Świderski: w nawiązaniu do wypowiedzi Wójta i radnego 
Kazimierza Iwaszko dodał, że mieszkańcy mają prawo do złożyć petycję i wyrazić 
swoje zdanie. Wójt dodał, że jest to prywatny obiekt i mieszkańcy nie są stroną                 
w postępowaniu. 
 
Radna Krystyna Rusiecka: 

1) naprawa lampy przy budynku nr 8 w Chojniaku 
2) zjazd z krajówki na ul. Nadrzeczną w Stradunach (strasznie stromy                              

i niebezpieczny, prośba o poprawę bezpieczeństwa). 
 
Radna Danuta Pawłowska: 

1) przymocowanie kosza na śmieci na przystanku przy ul. Grajewskiej w Nowej 
Wsi Ełckiej; 

2) przypomnienie firmie wywożącej śmieci z przystanków o sprzątaniu terenu 
również przy przystanku. 

 
Radna Irena Sędkowska: 

1) naprawa drogi dojazdowej do Cegielni w Siedliskach, posypanie żwiru 
(rozjeżdżona przez ciężki sprzęt, straszne błoto, nie ma przejścia) 

2) sprzątnięcie przystanków autobusowych w Siedliskach. 
 
Radny Radosław Krupiński: 

1) czy w remoncie Domu Kultury w Stradunach uwzględniona była elewacja 
budynku? 

2) pętla MZK w Stradunach – przepalona żarówka w latarni; 
3) nie działa „Pole Internetu”  w Zespole Szkół Samorządowych w Stradunach. 
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Radny Kazimierz Iwaszko: 
1) ponowna prośba o instalację nowej lampy w Płocicznie przy przystanku; jakie 

są koszty wykonania takiego podłączenia? kiedy znajdą się na to środki? Jeżeli 
jest taka potrzeba to może przeznaczyć połowę diety na zakup tej lampy. 

Wójt odpowiedział, że koszt postawienia takiej lampy to 6 tys. zł. 
 
Radny Stefan Żyluk: 

1) zapytanie kiedy nastąpi zmiana rozkładu jazdy MZK; 
 
Do pkt. 7 
Wolne wnioski. 
 
Radny Kazimierz Iwaszko: powiedział, że chciał: ustosunkować się do pisma 
złożonego przez mieszkańców. Mieszkańcy napisali do Pana Wójta prośbę, pismo 
ładne, łagodne, nie wiem, kto Panu doradza, że Pan się od razu denerwuje, przecież 
my się w tym piśmie bronimy, mieszkańcy nie chcą mieć wyselekcjonowanej 
społeczności w swoim środowisku. Skupisko tych ludzi powoduje pewne zagrożenie, 
bezpieczeństwa w pierwszej kolejności.  
Jest to prośba mieszkańców do Pana Wójta o zablokowanie przekształcenia 
przeznaczenia budynku z turystycznego na mieszkania socjalne. Tylko o to chodzi 
mieszkańcom.  
Wójt odpowiedział, że ten budynek to hotel więc to funkcja mieszkaniowa, 
przeznaczenie budynku dotyczy funkcji mieszkaniowej nie ma szczegółowego 
określenia czy będzie to mieszkalnictwo komunalne, socjalne. Prawdopodobnie 
właściciel ma wielu chętnych na ten budynek i chce aby było to przekształcone, 
prawdopodobnie ma tam być budownictwo mieszkaniowe tanie. Ale nic oficjalnie nie 
jest jeszcze powiedziane. 
Radny Stanisław Łojewski zaproponował spotkanie z Prezydentem. 
Wójt dodał, że właściciel może zrobić ze swoją nieruchomością co chce. 
 
Sołtys sołectwa Małkinie: 

1) dodatkowe 2 lampy we wsi (na początku i końcu). 
 
Sołtys sołectwa Mostołty: 

1) postawienie znaku na przystanku MZK bo został skradziony, bo autobusy nie 
chcą się zatrzymywać. 

 
Sołtys sołectwa Janisze: powiedział, że była u niego firma geodezyjna, która chciała 
uzgodnić przebieg trasy wodociągu. Sołtys odmówił tego uzgodnienia bo potem jest 
problem z doprowadzeniem  terenu do stanu jaki powinien być. Zgodzi się pod 
warunkiem wpłaty kaucji, która zostanie zwrócona dopiero po uzyskaniu opinii 
właścicieli gruntów, po zakończeniu prac i uporządkowaniu terenu.  
Radca prawny Mariusz Oszmian powiedział, że gmina może w umowie zawrzeć takie 
zapisy odnośnie uporządkowania terenu. Takie zapisy na etapie ogłaszania przetargu. 
Grzegorz Sawicki wyjaśnił, że na tym etapie projektowania nie można zawierać takich 
uzgodnień. Bez zgody właściciela to teraz nawet nie ruszy z „miejsca”, bo nie będzie 
projektu i nie będzie sprawy.  
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Sołtys sołectwa Szeligi - Buczki: 
1) dlaczego cześć działki nr 125 w Szeligach została puszczona do dzierżawy, 

gdyż jest ona przeznaczona pod fundusz sołecki? Mieszkańcy cały czas dbają             
o ten teren. Zostało wystosowane pismo o zdjęcie płotu a do tej pory nie zostało 
to wykonane. 

 
Wójt odpowiedział, że teren był zaniedbany, zarośnięty, a wcześniej jak był 
dzierżawiony to był porządek, dlatego teraz teren został oddany do dzierżawy. 
 
Sołtys sołectwa Szarejki: 

1) podcięcie drzewa w Szarejkach k. nr 3(sprawa strasznie długo trwa) 
 
Sołtys sołectwa Sędki : poprosił o przedstawienie informacji odnośnie podatków na 
2012 r. 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę na przygotowanie informacji. 
Po Przerwie pracownik UG Ełk Małgorzata Mażewska przedstawiła komunikat 
Prezesa GUS- u i uchwalona przez Rade Gminy stawkę wysokości podatku rolnego.  
Stawka z komunikatu – 74,18 za 1q żyta, a stawka uchwalona przez Rade na 2012 r. – 
68 zł. 
Radny Stanisław Łojewski powiedział, że najpierw powinno odbyć się spotkanie z 
sołtysami na komisji. W innych gminach odbyły się konsultacje z mieszkańcami na 
ten temat i potem nie było problemów. 
Sołtys sołectwa Sędki, w związku z tym, że podatki idą do góry to kryzys nie dotyczy 
urzędu tylko rolników. Pani Skarbnik przypomniała, że ostatnio cena żyta spadła 
bardzo i nikt wtedy nie protestował. Odniesieniem jest stawka podana w komunikacie 
GUS-u. 
 
Do pkt. 8 
Zakończenie obrad.         
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Dariusz Kordyś  
o godz. 13:30 zamknął obrady XXIII Sesji Rady Gminy Ełk w dniu 25 listopada 
2011r.   
 

 

          Protokołowała:                                     Obradom przewodniczył: 
 
      Joanna Krzemińska                                              Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                                Dariusz Kordyś 


